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Από το υπ’ αριθ. 12/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 387/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αποδοχή εισήγησης Τ.Σ. Τριποτάμου για 
αποβολή του ποιμνίου της Μαρίας Σερεμέτα 
από τους βοσκότοπους του αγροκτήματος 
Κομνηνίου Δ.Δ. Τριποτάμου Δήμου Βέροιας. 

 
       Σήμερα 2 Ιουνίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 29-5-2003 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα 28 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ν. Κεχαγιόγλου Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Χ. Ντόβας Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης Δ. Ταχματζίδης  
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ε. Δημούλα-Πετρίδη    
7. Ε. Γουναράς   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ι. Ακριβόπουλος   Πάρεδροι 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 

10. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
11. Γ. Τροχόπουλος    
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της προ ημερήσιας 

διάταξης αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 388/2003 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Ι. Κουρουζίδης.  
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 389/2003 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Σ. Κρομμύδας και αποχώρησε ο 
πάρεδρος Π. Ποταμόπουλος. 

15. Σ. Κρομμύδας 
16. Β. Ρήσσου 
17. Κ. Χιονίδης 
18. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
19. Ι. Κουρουζίδης 
20. Μ. Γαβρίδης 
21. Δ. Δάσκαλος 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 390/2003 

απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Σ. 
Κρομμύδας.  
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 394/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης, Α. 
Δελαβερίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 402/2003 
απόφασης αποχώρησε ο κ. Μ. Σακαλής. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 403/2003 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 419/2003 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

22. Α. Δελαβερίδης 
23. Γ. Μιχαηλίδης 
24. Σ. Μηλιόπουλος 
25. Α. Παπαστεργίου 
26. Κ. Πουλασουχίδης 
27. Η. Σοφιανίδης 
28. Γ. Ορφανίδης 

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 16-5-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι με την αριθ. 109/2002 απόφαση του Δ.Σ. και ύστερα από 
την αριθ. 2/2001 απόφαση του Τ.Σ. Τριποτάμου: 
 α)Εγκρίθηκε η άμεση απομάκρυνση των σταβλικών εγκαταστάσεων της 
Μαρίας Σερεμέρα που βρίσκονται στην περιοχή Κομνηνίου του Δ.Δ.Τριποτάμου, 
προκειμένου να προστατευθεί από κίνδυνο μόλυνσης η παρακείμενη πηγή όπως 
αναφέρεται και στο με αριθ. πρωτ. 390/10-9-2001 έγγραφο του Κλιμακίου Ελέγχου 
Ποιότητας Περιβάλλοντος της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ημαθίας και 
 β)Εγκρίθηκε η μη εγγραφή της Μαρίας Σερεμέτα στους Πίνακες που 
φανερώνουν τους κτηνοτρόφους και τα ζώα που εκτρέφουν και βόσκουν στις βοσκές 
του Δήμου Βέροιας για το οικονομικό έτος 2002. 
 Με την υπ΄αριθ. 55/2002 απόφασή της η Β΄ Επιτροπή του αρ. 18, Ν.2218/94 
Π.Κ.Μ. και ύστερα από προσφυγή της Μ.Σερεμέτα  αποφάσισε τη μερική αποδοχή 
της προσφυγής κατά την εισήγηση ως προς το (β) σκέλος της απόφασης του Δ.Σ. 
 Με έγγραφό της η Δ/νση Γεωργίας Ν.Α. Ημαθίας αφού λαμβάνει υπόψη της 
τον υποβληθέντα πίνακα βοσκής έτους 2002 όπου η διαθέσιμη βοσκή του Κομνηνίου 
είναι 2.962 στρ. και ο συνολικός αριθμός Ζωϊκών Μονάδων (Ζ.Μ.) είναι 389 Ζ.Μ., 
χονδρικά υπολογίζει ότι για 1 Ζ.Μ. απαιτούνται 10 στρ. βοσκής και επομένως στο 
βοσκότοπο Κομνηνίου πρέπει να βόσκουν συνολικά 296 Ζ.Μ. (2.962 στρ.: 
10στρ./Ζ.Μ.=296 Ζ.Μ) και ως εκ τούτου υπάρχει υπερφόρτωση της βοσκής κατά 93 
Ζ.Μ. (389-296=93 Ζ.Μ.). 
 Στη συνέχεια το Δ.Σ. με την αριθ. 391/2002 απόφασή του αποδέχθηκε την 
αριθ. 9/2002 απόφαση –εισήγηση του Τ.Σ. Τριποτάμου και εμμένοντας στην αρχική 
του θέση ενέκρινε την άσκηση όλων των προβλεπόμενων από το Νόμο μέσων για την 
οριστική αποβολή του ποιμνίου της Μαρίας Σερεμέτα από τους Βοσκότοπους του 
αγροκτήματος Κομνηνίου Δ.Δ.Τριποτάμου Δήμου Βέροιας και τη μη εγγραφή της 
στους Πίνακες που φανερώνουν τους κτηνοτρόφους και τα ζώα που εκτρέφουν και 
βόσκουν στις βοσκές του παραπάνω αγροκτήματος, δεδομένου ότι η παραμονή της 
κτηνοτροφικής εκμετάλλευσής της στην περιοχή του Δημοτικού Διαμερίσματος 
Τριποτάμου οδηγεί τους κατά κύριο βιοποριστικό επάγγελμα κτηνοτρόφους σε 
απόγνωση με συνέπεια τον μαρασμό των δικών τους κτηνοτροφικών 
εκμεταλλεύσεων. 
 Με την αριθ. 172/2002 απόφασή της η επιτροπή του αρ. 18, Ν.2218/94 
Π.Κ.Μ. και ύστερα από προσφυγή της Μ.Σερεμέτα αποφάσισε: α)Την αποδοχή της 
προσφυγής και β)την ακύρωση των υπ΄αριθ. 9/2002 και 391/2002 αποφάσεων του 
Τ.Σ. Τριποτάμου και Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας για πλημμελή τήρηση της 
διαδικασίας της προηγούμενης ακροάσεως (δεν κλήθηκε εγγράφως, πριν από την 
έκδοση της πράξης, να εκφράσει τις απόψεις της). 
 Στη συνέχεια το Δ.Σ. αφού έλαβε υπόψη του τα παραπάνω επανήλθε στη 
συζήτηση του εν λόγω θέματος και με την αριθ. 668/2002 απόφασή του αποδέχθηκε 
την αριθ. 16/2002 απόφαση-εισήγηση του Τ.Σ. Τριποτάμου και ενέκρινε και πάλι όσα 
αναφέρει η αριθ. 391/2002 απόφασή του. 
 Με την αριθ. 27/2003 απόφασή της η επιτροπή του αρ. 18, Ν.2218/94 Π.Κ.Μ. 
και ύστερα από νέα προσφυγή της  Μ.Σερεμέτα αποφάσισε την αποδοχή της 
προσφυγής καθ’ ότι η προσφεύγουσα πληροί τις προϋποθέσεις που ορίζουν οι 
προαναφερόμενες διατάξεις για την χρήση του συγκεκριμένου βοσκότοπου. 
 Το Τ.Σ. Τριποτάμου με την αριθ. 4/2003 απόφασή του και εμμένοντας στις 
προηγούμενες αποφάσεις του εισηγείται την αποβολή της κτηνοτροφικής 
εκμετάλλευσης της Μ.Σερεμέτα από τους βοσκοτόπους του αγρ/τος Κομνηνίου 
Τριποτάμου για τους λόγους που αναφέρονται σ’αυτήν, εκφράζει την αμέριστη 



συμπαράστασή του στους κτηνοτρόφους της εν λόγω περιοχής και ζητά να τεθεί το 
θέμα υπόψη των αρμόδιων φορέων και να εγκριθεί η διοικητική της  αποβολή από 
την κοιν/στη έκταση που κατέλαβε επεκτείνοντας τα όρια των κτηνοτροφικών της 
εγκαταστάσεων. 
 Ύστερα από τα παραπάνω και προκειμένου  οι από παράδοση και καταγωγή 
κτηνοτρόφοι της περιοχής να πάψουν να οδηγούνται σε απόγνωση και οικονομικό 
μαρασμό, παρακαλείται το συμβούλιο ν’αποφασίσει σχετικά. 

Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την με αριθ. 4/2003 
απόφαση του Τ.Σ. Τριποτάμου με την οποία αυτό αφού άκουσε την εισήγηση του 
προέδρου, και έλαβε υπόψη του τους λόγους απόρριψης των προηγούμενων 
αποφάσεων του δημοτικού συμβουλίου Βέροιας από την επιτροπή του αρ. 18, οι 
οποίοι ήταν τυπικού χαρακτήρα και όχι επί της ουσίας της υπόθεσης, μετά από 
διαλογική συζήτηση, αποφάσισε ομόφωνα: 

1.Εμμένει στις προηγούμενες αποφάσεις του για την αποβολή της 
κτηνοτροφικής εκμετάλλευσης της κ.Μαρίας Σερεμετα από τους βοσκοτόπους του 
αγροκτήματος Κομνηνίου Τριποτάμου,  

Α.Λόγω μη βοσκοϊανότητας των βοσκήσιμων εκτάσεων της περιοχής 
Κομνηνίου λαμβάνοντας υπόψη και την μείωση των βοσκήσιμων εκτάσεων κατά 
εκατό επί πλέον στρέμματα, λόγω παραχώρησης κοινόχρηστης έκτασης για την 
δημιουργία παραγωγικής σχολής του Υπουργείου Δημόσιας Τάξης.  

Β.Επειδή η παρουσία της εκμετάλλευσης της κ.Σερεμέτα δημιουργεί 
οικονομικά προβλήματα στους από παράδοση και καταγωγή κτηνοτρόφους οι οποίοι 
είναι μόνιμοι κάτοικοι του οικισμού Κομνηνίου. 

Γ.Το γεγονός ότι, η προκλητική συμπεριφορά μελών της οικογενείας της 
δημιουργεί σοβαρό κοινωνικό πρόβλημα και αφόρητη ένταση. 

2.Η παραμονή της εκμετάλλευσης της κας Μαρίας Σερεμέτα στους 
βοσκοτόπους του Κομνηνίου εξωθεί στην απομάκρυνση από την περιοχή των κατά 
κύριο βιοποριστικό επάγγελμα κτηνοτρόφους, απομάκρυνση η οποία δεν είναι εφικτή 
για ανθρωπιστικούς και οικονομικούς κυρίως λόγους.  

3.Εκφράζει την αμέριστη συμπαράστασή του στους κτηνοτρόφους του 
οικισμού Κομνηνίου. 

4.Ζητά να τεθεί υπόψη του περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας το 
συγκεκριμένο ζήτημα.  

5.Ζητά την εφαρμογή απόφασης της Διεύθυνσης Υγείας και Κοινωνικής 
Πολιτικής της Ν.Α. για την άμεση απομάκρυνση των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων 
της κ. Σερεμέτα από τις πηγές του Κομνηνίου από τις οποίες υδροδοτείται το 
Δημοτικό Διαμέρισμα Τριποτάμου.  

6.Ζητά την διοικητική της αποβολή από την κοινόχρηστη έκταση, την οποία 
κατέλαβε επεκτείνοντας τα όρια των κτηνοτροφικών της εγκαταστάσεων. 

7.Να συνταχθεί επιστολή διαμαρτυρίας και να αποσταλεί στην επιτροπή 
σταυλισμού. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος :Οι κάτοικοι του Δ.Δ. Τριποτάμου αντιδρούν και δεν θέλουν το 

ποίμνιο της Σερεμέτα στα δικά τους βοσκοτόπια με την αιτιολογία ότι δεν επαρκεί η 
βοσκήσιμη έκταση για τα ζώα τους. 

Μετά τον Καπποδίστρια είμαστε δημότες ενός ενιαίου Δήμου και μπορούν 
και κάτοικοι της Βέροιας και των άλλων Δ.Δ. να κάνουν χρήση των βοσκοτόπων του 
ενιαίου Δήμου.  

Παρά τις 3 αποφάσεις του Δ.Σ. η Μ.Σερεμέτα προσέφυγε στην επιτροπή του 
αρ. 18 και δικαιώθηκε. Εισάγεται το θέμα στο Δ.Σ., ύστερα από εισήγηση του νέου 
Τ.Σ. του Δ.Δ Τριποτάμου η οποία είναι και ομόφωνη. 



Πισοτί στην αρχή μας ότι θα πρέπει, εφόσον είναι νόμιμες, να συμφωνούμε με 
τις αποφάσεις των Δ.Δ εισάγουμε το θέμα στο Δ.Σ. και εισηγούμαστε στο Δ.Σ. την 
απομάκρυνση του ποιμνίου της Σερεμέτα από το Δ.Δ. Τριποτάμου. 

Λιόλιος Γ., δικηγόρος-εκπρόσωπος των κτηνοτρόφων Κομνηνίου:Το θέμα 
ταλανίζει τους κτηνοτρόφους Κομνηνίου, γιατί τους έχει φέρει σε μαρασμό όπως έχει 
διαμορφωθεί η κατάσταση.  

Τον προβληματισμό που θέλω να εισφέρω τον αντλώ από το σκεπτικό της 
τελευταίας απόφασης της επιτροπής του αρ. 18. Είναι γνωστό ότι με τον Ν.1734/87 οι 
προϋποθέσεις που απαιτούνται για να κάνει κάποιος χρήση του βοσκοτόπου είναι: να 
είναι κάποιος μόνιμος κάτοικος του Δήμου ή της κοινότητας στην περιφέρεια των 
οποίων βρίσκεται ο βοσκότοπος ή να είναι αυτοί που κατά παράδοση χρησιμοποιούν 
τον βοσκότοπο αυτό. Μετά τον Ν.2539/97 μπορούν να χρησιμοποιούν τον ίδιο  
βοσκότοπο και αυτοί που κατοικούν σε συνεννωθέντες Δήμους ή Κοινότητες μ’αυτόν 
στον οποίο βρίσκεται ο βοσκότοπος. Από τον φάκελο του Δήμου προκύπτει ότι η 
Μ.Σερεμέτα ουδέποτε ήταν κάτοικος του Κομνηνίου. Ήταν κάτοικος της Βέροιας. 
Και σε κάθε περίπτωση ουδέποτε ήταν  παραδοσιακή κτηνοτρόφος της περιοχής. 
Υποθετικά κι αν ακόμη ήταν κάτοικος Κομνηνίου θα πρέπει να λάβουμε υπόψη μας 
και κάτι που  διέλαθε της επιτροπής του αρ. 18 ότι ο συγκεκριμένος νόμος θέτει 
ακόμη μία προϋπόθεση που είναι ότι θα πρέπει να επαρκεί και η βοσκοϊκανότητα της 
περιοχής. Υπάρχει έγγραφο της Δ/νσης Γεωργίας από το 2002 όπου αναφέρεται ότι η 
διαθέσιμη βοσκή Κομνηνίου είναι 2.962 στρ. και ο συνολικός αριθμός Ζωϊκών 
Μονάδων (Ζ.Μ.) ανέρχονται στις 389 (συμπεριλαμβανομένης της Μ.Σερεμέτα). Εάν 
υποτεθεί ότι για μία Ζ.Μ. απαιτούνται 10 στρ. βοσκής στον βοσκότοπο Κομνηνίου θα 
πρέπει να βόσκουν 296 Ζ.Μ. και καταλήγει λέγοντας ότι στον συγκεκριμένο 
βοσκότοπο ήδη από το 2002 έχουμε υπερφόρτωση της βοσκής κατά 93 Ζ.Μ. Τούτο 
σημαίνει ότι κι αν υποτεθεί ότι η Μ.Σερεμέτα κατοικεί στο Κομνήνιο, με βαση αυτήν 
την απόφαση, αυτοί που θα πρέπει να προηγηθούν να είναι οι παραδοσιακοί 
κτηνοτρόφοι κι όχι οι νεότεροι.  

Γι’ αυτό θα πρέπει το Δ.Σ. να θωρακίσει τη θέση που είχε διατυπωθεί 3 φορές 
και ν’αποφασίσει  εκ νέου την οριστική αποβολή του ποιμνίου της Μ.Σερεμέτα.  

Πρόεδρος :Υπάρχει εκπρόσωπος της κας Σερεμετα; Όχι. Ορίστε ερωτήσεις.  
Κουρουζίδης :Μιλάτε για νομιμότητα κε Δήμαρχε. Δεν είναι νόμιμη η 

απόφαση αυτή που έχουμε πάρει; Την ανακαλεί η επιτροπή και με προβληματίζει 
γιατί το αντίθετο εισηγηθήκατε.  

Πουλασουχίδης :Έχει κληθεί η κα Σερεμέτα; Αν θυμάστε μία απόφαση Δ.Σ 
ακυρώθηκε για αυτό  το λόγο. 

Μιχαηλίδης :Υπάρχει εισήγηση της επιτροπής σταβλισμού; Στην αρχική 
απόφαση υπήρχε και θέμα μόλυνσης παρακείμενης πηγής. Πόσες Ζ.Μ. έχει η 
Μ.Σερεμέρα; 

Πρόεδρος :Η κλήτευση της Μ.Σερεμέτα έγινε νόμιμα και εμπρόθεσμα προ 5 
εργασίμων ημερών και δεν διατρέχουμε κίνδυνο να γίνει δεκτή η προσφυγή γι’αυτό 
το λόγο. 

Δήμαρχος :Η νομιμότητα των αποφάσεων δεν κρίνεται από το Δ.Σ. αλλά από 
τα αρμόδια όργανα. Στην ίδια απόφαση του Δ.Σ. η επιτροπή για διαφορετικούς 
λόγους έκανε δεκτές τις προσφυγές. Δεν είναι τελεσίδικες οι αποφάσεις της Κε 
Κουρουζίδη. Εάν εμείς συνεχίζαμε τον δικαστικό αγώνα ή οι κτηνοτρόφοι ή τότε δεν 
ξέρουμε ποια θα ήταν η έκβαση αυτής της απόφασης. 

Κε Μιχαηλίδη, αναρωτηθήκαμε κι εμείς γιατί αυτή η απόφαση του Δ.Σ. δεν 
προχώρησε. Ηδη έδωσα εντολή στο αρμόδιο γραφείο να ενεργοποιηθεί η πρώτη 
απόφαση του Δ.Σ σχετικά με την απομάκρυνση των σταβλικών εγκαταστάσεων πάνω 
από τις πηγές, γιατί κινδυνεύει η υγεία των κατοίκων του Κομνηνίου. 

Χιονίδης :Η Σερεμέτα έχει 360 Ζ.Μ. 



Πρόεδρος :Τοποθετήσεις. 
Χιονίδης :Η κα Σερεμέτα η οποία είναι δημότης Βέροιας και δεν έχει ως κύριο 

επάγγελμα την κτηνοτροφία αλλά έχει αρτοποιείο και για λογ/σμό αυτής ασκεί 
κτηνοτροφία ο σύζυγός της, δημιουργεί σωρεία προβλημάτων και τεταμένων 
καταστάσεων με τους υπόλοιπους κτηνοτρόφους της περιοχής. Το 84 ξεκίνησε με 30 
αιγοπρόβατα στην περιοχή μεταξύ των τοποθεσιών Καλογριάς και Κομνηνίου όπου 
κατείχε έναν αγρό. Τότε, με την ανοχή της κοινότητας και για λόγους ανθρωπιάς 
προκειμένου να έχει δικαίωμα εγγραφής και συνταξιοδότησης στον ΟΓΑ, της 
επέτρεψαν να κάνει χρήση των βοσκοτόπων της παραπάνω περιοχής. Στην πάροδο 
των ετών αυτή η μικρή κτηνοτροφική μονάδα εξελίχθηκε σε δύναμη 360 
αιγοπροβάτων, όπως η ίδια δηλώνει, με αποτέλεσμα να γίνει υπερβολική 
υπερφόρτωση και μείωση της βοσκής λόγω μεγάλης αύξησης των ζώων σε βάρος 
πάντοτε των μονίμων κτηνοτρόφων των δημοτών του Δ.Δ. οι οποίοι κάνουν χρήση 
από παράδοση του δικαιώματος αυτού όπως αναφέρθηκε στις σχετικές εγκυκλίου της 
Δ/νσης Γεωργίας. Και ασκούν το βιοποριστικό τους επάγγελμα που είναι η 
κτηνοτροφία. Επί πλέον είναι γνωστό ότι έχουν παραχωρηθεί στο Υπ.Δημόσιας 
Τάξης 100 στρ.της ίδιας τοποθεσίας γεγονός που μειώνει ακόμη περισσότερο τη 
βοσκοϊκανότητα της περιοχής. Πέραν αυτών, δημιουργεί ένα κλίμα έντασης και 
αναταραχής μεταξύ των μονίμων κτηνοτρόφων οι οποίοι λόγω της μειωμένης 
βοσκοϊκανότητας πολλές φορές είναι αναγκασμένοι να μετακινούν τα κοπάδια τους 
σε άλλες περιοχές όπου νοικιάζουν βοσκότοπους  για να μπορέσουν να θρέψουν 
σωστά και  επαρκώς τα ζώα τους. Γεγονός που τους επιφορτίζει  μ΄ένα επιπλέον 
σοβαρό οικονομικό κόστος. 

Η απόφαση της επιτροπής του αρ. 18 είναι πρόχειρη και δεν ανταποκρίνεται 
στις πραγματικές ανάγκες και στα δεδομένα της περιοχής, π.χ. εάν οι κτηνοτρόφοι 
του διευρημένου Δήμου αρχίσουν να κάνουν εσωτερική μετανάστευση σε άλλα  Δ.Δ. 
φανταστείτε τι θα δημιουργηθεί.  

Ας σημειωθεί επίσης ότι η συμπεριφορά τους είναι προκλητική, υβριστική και 
εντελώς  αντισυναδελφικοί στους υπολοίπους κτηνοτρόφους. Με φραστικές επιθέσεις 
αντιμετωπίζει τις συστάσεις των άλλων κτηνοτρόφων. 

Τέλος το ποιμνιοστάσιό τους βρίσκεται πάνω από την πηγή που αντλείται το 
πόσιμο νερό του Δ.Δ. και ο κίνδυνος μόλυνσης λόγω των λημμάτων της μονάδας 
είναι άμεσος  και υπαρκτός. Η Δ/νση Υγείας διέταξε την απομάκρυνση του 
ποιμνιοστασίου αλλά  μέχρι στιγμής η κατάσταση παραμένει η ίδια. 

Κουρουζίδης :Οι προηγούμενες αποφάσεις μας ακυρώνονταν γιατί το 
σκεπτικό τους δεν ήταν σύννομο. Σήμερα το Τ.Σ. Τριποτάμου εισηγείται άλλη 
αιτιολογία. Βάζει νέα θέματα. Θα δώσω το δικαίωμα με την ψήφο μου να υπάρξει 
περαιτέρω η συνέχιση της μη συμμετοχής του ποιμνιοστασίου Σερεμέτα στην 
περιοχή. 

Σιδηρόπουλος :Το θέμα μας έχει κουράσει τα τελευταία χρόνια. Προσωπικά 
έχω σύγχυση και δεν ξέρω τι συμβαίνει και ποιος έχει δίκιο. Παρά το γεγονός ότι έχω 
πολλές επιφυλάξεις για την απόφαση της τοπικής επιτροπής θα την ψηφίσω για 
λόγους καθαρά ηθικής τάξης και αρχής.  

Ουσουλτζόγλου:Καλύφθηκα. Αλλά πάντοτε λέμε ότι πρέπει να λαμβάνουμε 
υπόψη την άποψη της τοπικής κοινωνίας. Το Τ.Σ. έχει μία ομόφωνη απόφαση και 
συντάσσομαι μ’αυτήν ακόμη κι αν απορριφθεί γιατί τίθεται και το θέμα των πηγών 
που νομίζω ότι πρέπει να το αντιμετωπίσουμε με ιδιαίτερη ευαισθησία. 

Ορφανίδης:Καλύφθηκα. 
Πρόεδρος :Καλύπτομαι κι εγώ. Υπάρχουν δευτερολογίες; Όχι. Μπαίνουμε σε 

ψηφοφορία. 
Κοσμίδης Β., κτηνοτρόφος :Ζήτησα το λόγο για να σας πω ότι δεν υπάρχει 

καμία απόφαση  που να της επιτρέπει να βόσκει το ποίμνιό της στις εκτάσεις αυτές. 



Δεν πέρασε ποτέ τέτοιο θέμα από το Δ.Σ. Επιπλέον μας  είπαν ότι δεν θα 
επιδοτηθούμε  ποτέ, εάν δεν είναι μέσα και η κα Σερεμέτα. Αυτά είναι γνωστά και 
ισχύουν.  

Πρόεδρος :Δεν αφορούν το Δ.Σ. Για την εγκατάστασή της ήταν υπεύθυνη η 
Κοινότητα Τριποτάμου. Και πάλι δεν μας αφορά. Επί της εισηγήσεως του Τ.Σ. 
Τριποτάμου συμφωνεί το σώμα; 

Σύμβουλοι:Ναι. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 16-5-2003 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις με αριθ. 2/2001, 9/2002 και 16/2002 αποφάσεις του Τ.Σ. Τριποτάμου. 
3.- Τις με αριθ. 109/2002, 391/2002 και 668/2002 αποφάσεις του για αποδοχή 
εισηγήσεων Τ.Σ. Τριποτάμου για οριστική αποβολή του ποιμνίου της Μαρίας 
Σερεμέτα από τους βοσκότοπους του αγροκτήματος Κομνηνίου Δ.Δ. Τριποτάμου 
Δήμου Βέροιας. 
4.- Τις με αριθ. 55/2002, 172/2002 και 27/2003 αποφάσεις της Β΄ επιτροπής του αρ. 
18, Ν. 2218/94 Π.Κ.Μ. 
5.- Την με αριθ. 4/2003 απόφαση του Τ.Σ. Τριποτάμου. 
6.- Το με αριθ. 390/10-9-2001 έγγραφο του Κλιμακίου Ελέγχου Ποιότητας 
Περιβάλλοντος της Νομαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ημαθίας. 
7.- Το με αριθ. πρωτ. 13567/2-7-2002 έγγραφο της Δ/νσης Γεωργίας Ν. Α. Ημαθίας. 
8.- Τους πίνακες που φανερώνουν τους κτηνοτρόφους και τα ζώα που εκτρέφουν και 
βόσκουν στις βοσκές του οικισμού Κομνηνίου Δ. Δ. Τριποτάμου Δήμου Βέροιας. 
9.- Τις έγγραφες και προφορικές διαμαρτυρίες κτηνοτρόφων της περιοχής. 
10.- Το από 23-5-2003 αποδεικτικό επίδοσης του Δήμου Βέροιας σύμφωνα με το 
οποίο επιδόθηκε στην κ. Μαρία Σερεμέτα η από 23-5-2003 πρόσκληση του προέδρου 
του Δ.Σ. για συζήτηση του παραπάνω θέματος στην παρούσα συνεδρίαση. 
11.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 

 
Αποφασίζει Ομόφωνα 

 
 Αποδέχεται την με αριθ. 16/2002 απόφαση – εισήγηση του Τ. Σ. Τριποτάμου 
Δήμου Βέροιας και: 

1.Εμμένει στις προηγούμενες αποφάσεις του για την αποβολή της 
κτηνοτροφικής εκμετάλλευσης της κ.Μαρίας Σερεμετα από τους βοσκοτόπους του 
αγροκτήματος Κομνηνίου Τριποτάμου,  

Α.Λόγω μη βοσκοϊανότητας των βοσκήσιμων εκτάσεων της περιοχής 
Κομνηνίου λαμβάνοντας υπόψη και την μείωση των βοσκήσιμων εκτάσεων κατά 
εκατό επί πλέον στρέμματα, λόγω παραχώρησης κοινόχρηστης έκτασης για την 
δημιουργία παραγωγικής σχολής του Υπουργείου Δημόσιας Τάξης.  

Β.Επειδή η παρουσία της εκμετάλλευσης της κ.Σερεμέτα δημιουργεί 
οικονομικά προβλήματα στους από παράδοση και καταγωγή κτηνοτρόφους οι οποίοι 
είναι μόνιμοι κάτοικοι του οικισμού Κομνηνίου. 

Γ.Το γεγονός ότι, η προκλητική συμπεριφορά μελών της οικογενείας της 
δημιουργεί σοβαρό κοινωνικό πρόβλημα και αφόρητη ένταση. 

2.Η παραμονή της εκμετάλλευσης της κας Μαρίας Σερεμέτα στους 
βοσκοτόπους του Κομνηνίου εξωθεί στην απομάκρυνση από την περιοχή των κατά 
κύριο βιοποριστικό επάγγελμα κτηνοτρόφους, απομάκρυνση η οποία δεν είναι εφικτή 
για ανθρωπιστικούς και οικονομικούς κυρίως λόγους.  

3.Εκφράζει την αμέριστη συμπαράστασή του στους κτηνοτρόφους του 
οικισμού Κομνηνίου. 

4.Ζητά να τεθεί υπόψη του περιφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας το 
συγκεκριμένο ζήτημα.  



5.Ζητά την εφαρμογή απόφασης της Διεύθυνσης Υγείας και Κοινωνικής 
Πολιτικής της Ν.Α. για την άμεση απομάκρυνση των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων 
της κ. Σερεμέτα από τις πηγές του Κομνηνίου από τις οποίες υδροδοτείται το 
Δημοτικό Διαμέρισμα Τριποτάμου.  

6.Ζητά την διοικητική της αποβολή από την κοινόχρηστη έκταση, την οποία 
κατέλαβε επεκτείνοντας τα όρια των κτηνοτροφικών της εγκαταστάσεων. 

7.Να συνταχθεί επιστολή διαμαρτυρίας και να αποσταλεί στην επιτροπή 
σταυλισμού. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   387/ 2003 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Δ. Ταχματζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Σ. Μηλιόπουλος 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Α. Παπαστεργίου 
 Γ. Τροχόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  9-6-2003 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


